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شهر هفته نامه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، اقتصاد   ي و ورزشي      سال بیستم    پنجشنبه 26  خرداد 1401     شماره 22923

درحالی که برخی منتقدان دولت سیزدهم به دنبال 

زیرسوال بردن دستاوردهای این دولت در افزایش صادرات 

نفت با تکیه بر جنگ رسانه ای جایگزینی نفت ایران 

توسط جنگ روسیه هستند، آمار موسسات بین المللی 

نشان می دهد که نفت روسیه در هیچ بازاری جای نفت 

ایران را نگرفته است.

حدود ۱۱۰ روز از حمله روسیه به اوکراین می گذرد. 

 جنگی که بیش از هر چیز بر بازار نفت اثرگذار بوده 

و قیمت نفت را از حدود ۸۰ دلار تا بالای ۱۲۰ دلار در 

هر بشکه بالابرده است.این تنش علاوه برافزایش ۵۰ 

درصدی قیمت طلای سیاه، موازنه بازار نفت را نیز تغییر 

داده و باتوجه به تحریم صنعت نفت و گاز روسیه توسط 

اتحادیه اروپا، روسیه به دنبال بازارهای جدید برای فروش 

نفت خود است.در این میان نزدیکی بازارهای بزرگ 

آسیا شامل چین و هند باعث شده تا توجه به این دو بازار 

بیشتر شود. بازارهایی که به طور سنتی، بیشترین نفت 

خود را از تولیدکنندگان خاورمیانه دریافت می کنند.

همین موضوع نگرانی هایی نسبت به جایگزینی نفت 

روسیه به جای ایران در بازار چین را دامن زد. 

تولید نفت ایران در ماه های اخیر با استناد به آمار اوپک 

افزایش پیداکرده است. باتوجه  به اینکه میزان مصرف 

داخلی ثابت بوده، نفت تولیدشده بیشتر صرف صادرات 

شده است.

همچنین بر اساس گزارش موسسه مطالعات انرژی 

 آکسفورد که تحولات بازار نفت بعد از جنگ روسیه 

و اوکراین را موردبررسی قرار داده است، تغییر بازار نفت 

روسیه از اروپا به آسیا تاثیری بر بازار نفت ایران نداشته 

و تا پایان سال نیز این تاثیر بین ۵۰ تا ۱۵۰ هزار بشکه 

در روز خواهد بود.

همچنین صادرات نفت روسیه به هند حدود۷۰۰ هزار 

بشکه در روز افزایش داشته بنابراین مقصد اصلی افزایش 

صادرات نفت روسیه کشور هند بوده و صادرات به چین 

تغییر خاصی نکرده است. بازارنفت ایران نیز بیشتر 

برچین متمرکز است و چین حتی در شرایط تحریم نیز 

واردات نفت از ایران را متوقف نکرد.

از سوی دیگر، صادرات نفت روسیه از طریق خط لوله 

ثابت بوده و صادرات دریایی خود را از زمستان سال 

گذشته افزایش داده است.

با توجه به آنکه بیشتر صادرات نفت روسیه به چین از 

طریق خط لوله انجام می شود، صادرات نفت روسیه 

به چین افزایشی نبوده و افزایش صادرات دریایی به 

مسیرهای دورتر مانند هند انجام شده است.

جنگ رسانه ای در بازار جهانی شدت گرفت

"متروپل، نمادی از ویرانی کشور"روسیه بازار نفت ایران را تصاحب کرد؟!

دکترهاشماورعی،استاددانشگاهصنعتیشریف

سقف یک ساختمان تجاری فروریخت، ولوله شد 

و باکمال تاسف جمعی از هم وطنان زیر آوار جان 

سپردند. همه به این نتیجه رسیدند که فساد و ناتوانی 

مدیریتی از عوامل اصلی این فاجعه بود. ولی آب از آب 

تکان نخورد و ملت باید مظلومانه در انتظار فروریختن 

مترو پل بعدی باشد.

چه شهری است این آبادان. حدود ساعت ۲۱:4۵ 

شب ۲۸ مرداد ۱3۵۷ در حین نمایش فیلم گوزن ها 

ساخته مسعود کیمیایی، سینما رکس توسط چهار 

نفر به آتش کشیده شد و 6۷۷ نفر از مردم این شهر 

در آتش سوختند. بسیاری معتقدند این واقعه 

نقش قابل توجهی در شعله ور کردن آتش انقلاب 

۵۷ داشت. در تابستان ۵9 برخی از مسببین این 

جنایت به اعدام محکوم شدند. امروز دوباره آبادان 

صاحب عزاست ولی بعید است محاکمه ای در میان 

باشد چون مقصرین از خودی ها هستند. علی نادری 

صاحب سینما رکس جزو اعدام شدگان بود. در پی 

فاجعه اخیر اعلام شد مالک متروپل نیز در میان 

کشته شدگان بوده است. خبری که با اماواگر همراه 

بوده و نتوانسته جامعه را به این باور برساند. از سال 

۵۷ تا امسال هم آبادان و هم خوزستان شاهد وقایع 

دیگری بوده اند که کمتر از فاجعه متروپل نیست. 

در تابستان ۷9، آب دریا وارد شبکه شهری شد و 

مردم آبادان سه روز فاقد آب آشامیدنی بودند و تنها 

آبی که تکان خورد همان آب دریا بود. شهری که 

در محاصره دو رودخانه آب شیرین بود با پیشروی 

آب دریا در محاصره کامل آب شور قرار گرفت. در 

سال ۱3۸۰، گزارش برنامه محیط زیست سازمان 

ملل تحت عنوان" بین النهرین، اضمحلال یک 

اکوسیستم" اعلام کرد بحران بزرگ زیست محیطی 

در خوزستان در شرف وقوع است. در این گزارش 

تالاب ها به کبد زمین تشبیه شده بودند ولی سازمان 

محیط زیست به نظاره نشست و وزارت نیروی ما 

به آن خندید و در اوج نابخردی تالاب ها را بیابان 

شمرد. و بالاخره در سال ۸9، مرکز پژوهش های 

مجلس گزارشی در ارتباط با مشکلات خوزستان 

منتشر کرد و نتیجه گرفت که تمام مشکلات این 

استان از محیط زیست گرفته تا فقر همه و همه 

حاصل نحوه ارتباط نیروهای اجتماعی با حکومت 

است و پای فروپاشی اجتماعی را به میان کشید. 

امروز پس از گذشت بیش از یک دهه با فروریختن 

سقف متروپل، فروپاشی اجتماعی موج میزند.

متروپل با غرشی مهیب فروریخت. الحق که مردم 

آبادان، خوزستان و همه ایران پای کار آمدند و در ابراز 

همدردی با داغ دیدگان سنگ تمام گذاشتند. اما باید 

پرسید این فقط ساختمان متروپل است که فروریخته 

است؟ دلیل ریزش متروپل آن بود که ستون هایش 

از استحکام کافی برخوردار نبود. کشور هم بر روی 

ستون هایی استوار است و اگر ستون ها سست شود 

فرو خواهد پاشید. مثل درخت که از ریشه می خشکد. 

بیایید نگاهی گذرا به ستون های کشور بی اندازیم. به 

بحران آب بنگریم، به فرسایش خاک، به کیفیت هوا، 

به وضعیت اسف بار انرژی و به وعده های توخالی. در 

سند چشم انداز افق ۱4۰4 آمده بود که جایگاه اول 

اقتصادی، علمی و فناوری را در سطح منطقه آسیای 

جنوب غربی کسب خواهیم کرد و با رشد شتابان و 

مستمر اقتصادی شاهد ارتقای نسبی سطح درآمد 

سرانه بوده و به اشتغال کامل دست خواهیم یافت. 

قرار بود طی برنامه ششم توسعه، رشد اقتصادی 

۸%، تورم ۸/۸% و بیکاری ۱۰/۲% باشد. اما این ها 

همه نقشه ساختمان کشور بود و مثل نقشه متروپل 

جذاب می نمود.

شهردار مشهد گفت: همسایگی امام رضا)ع( افتخار 

بسیار بزرگی است، اینکه خدمت گزار مجاوران و 

زائران امام مهربانی ها باشیم،بالاترین توفیق است.

"سید عبدالله ارجائی" در دیدار با نیروهای فعال 

مدیریت شهری در اراضی واگذارشده پادگان ۷۷، 

اظهار کرد: خداوند توفیق خدمت به بهترین مردم 

دنیا را در کنار مضجع نورانی امام رضا)ع( به ما عطا 

کرده است که افتخار بسیار بزرگی است.

شهردار مشهد افزود: مدیران شهری در کنار نیروهای 

تلاش گر مدیریت شهری ازجمله پاکبان، اتوبوسران، 

تاکسیران، فضای سبز، نیروهای عمرانی و... یک حلقه 

از زنجیره بزرگ خدمت شهرداری مشهد هستند.

ارجائی بیان کرد: به شما افتخار می کنم و مطمئن 

هستم اگر دست به دست هم بدهیم همان طور که در 

این ۲۰ روز کارهای بسیار بزرگی انجام شد، می توانیم 

کارهای باورنکردنی دیگری نیز انجام دهیم.

وی عنوان کرد: بسیار خوشحالم که این اقدام با دهه 

کرامت، دهه عید، شادی و نور همراه بود. خداوند نیز 

دو بار رحمت خودش را بر ما نازل کرد تا مشخص شود 

شما کارگران چقدر پیش خدا عزیز هستید، دست همه 

شمارا می بوسم و سپاس گزار شما هستم، امیدوارم 

برکت وجود امام رضا)ع( در زندگیتان جاری باشد.

***مسیرهای پادگان شنبه بازگشایی می شود

رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح گفت: در روز 

شنبه ۲۸ خردادماه هفته آینده علاوه بر بولوار عریض 

ارشادالرضا، خیابان های شهید نامجو دو، فیاض 

بخش و مسیر دوم شهید نامجو با انتقال پادگان ۷۷ 

به بهره برداری خواهد رسید.

"احمدرضا پور خاقان" ضمن اشاره به آخرین اقدامات 

صورت گرفته در خصوص جابه جایی پادگان ۷۷ ارتش 

در مشهد، اظهار کرد: در روز شنبه ۲۸ خردادماه هفته 

آینده علاوه بر بولوار عریض ارشادالرضا، خیابان های 

شهید نامجو دو، فیاض بخش و مسیر دوم شهید نامجو 

با انتقال پادگان ۷۷ به بهره برداری خواهد رسید.

شهردار مشهد:

خدمتگزاری به زائران و مجاوران بالاترین توفیق است

دیدگاه

یا علی گفتیم و عشق آغاز شد
 ۲۰ سال گذشت به همین زودی ،انگار دیروز بود که صدور مجوز 

هفته نامه نخست تلفنی به اینجانب اعلام شد.

شماره  9۲3 نخست فردا ،پنجشنبه ۲6 خرداد ۱4۰۱ چاپ می شود 

، اعتقاد دارم که فقط عنایت خداوند است  که توانستیم به فعالیت 

 خویش تداوم بخشیم. در این ۲۰ سال خیلی عزیزان با ما بودند  

و اکنون سکان رسانه های کشوری را برعهده دارند و یا در رسانه های 

دیگر مشغول بکار می باشند که همه اینها باعث افتخار هفته نامه 

نخست می باشد. جا دارد که  از همه این عزیزان تقدیر کنم و 

همچنین یادی داشته باشیم از بزرگوارانی که از میان ما رفتند و 

به دیار باقی شتافتند. از کسانی که اکنون در کنارمان  هستند 

و به یقین با این مسایلی که وجود دارد ما را تنها نمی گذارندنیز 

تشکر ویژه می کنم.  اما از طرفی خدا را شاکرم که هفته نامه 

نخست تبدیل شد به موسسه مطبوعاتی رسانه گستر نخست یعنی 

علاوه بر این هفته نامه ، هفته نامه نخست ورزشی و ماهنامه اتل 

و متل به صورت مکتوب چاپ می شود. در کنار نشریات چاپی ، 

پایگاه های خبری با عنوان نخست نیوز ،حاشیه ورزش و تیتر حادثه 

هم مجوز گرفتیم که با عنایت ایزدمنان، پایگاه خبری نخست 

 نیوز طبق رتبه بندی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ،رتبه نخست 

در شمال شرق کشور ، رتبه چهارم استانی و رتبه نوزدهم کشوری 

کسب کرد. مخاطبین گرامی ۲۰ سال نشریه داشتن، ۲۰ سال 

دغدغه مردم را داشتن، آنهم فقط با حمایت بخش خصوصی 

در کنار یارانه هایی که دولت می داد که خود شما آگاه هستید  

که کار دشوار ی است .اما جا دارد از حامیان اصلی موسسه 

مطبوعاتی رسانه گستر نخست بویژه مدیران موسسه اعتباری 

ملل و مدیران گروه صنعتی فرش مشهد  تقدیر کنم که باعث 

شدند دراین راه خطیر گامهای استواری برداریم.همچنین جا 

دارد از ارگان های دولتی مثل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی 

خراسان رضوی ،شهرداری مشهد و سایر نهادهایی که با دادن 

آگهی ما را تنها نگذاشتند، تقدیر کنم و از اداره کل مطبوعات 

و خبرگزاری های داخلی که با دادن یارانه هرچند اندک ما را 

تنها نگذاشتند هم تشکر کنم .اما  تلاش داریم با عنایت خداوند 

کارهای جدیدی را در فضای مجازی آغاز کنیم که بازهم حمایت 

شما مخاطبین عزیر را می طلبد که  با دادن سوژه و دنبال کردن ما 

را تنها نگذارید. امید است که بتوانیم در این را خطیر با صلابت 

گامهای موثری برداریم.
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  سرمقاله

درگذشت پدر گرامیتان را به شما و خانواده   
محترم تسلیت عرض می کنیم. مارا در غم خود 

شریک بدانید.

مدیر مسوول و کارکنان موسسه مطبوعاتی 
رسانه گستر نخست

همکار مطبوعاتی 
جناب آقای ابوالفضل واله



33 جامعه هفته نامه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، اقتصاد   ي و ورزشي      سال بیستم    پنجشنبه 26  خرداد 1401     شماره 923

عضو اتحادیه مشاوران املاک اظهار داشت: 

در حال حاضر بیشترین تقاضا برای اجاره 

 به سمت بومهن، رودهن، اسلامشهر 

و کرج رفته است و تقاضا برای اجاره 

در مناطق شمال شهر تهران به صورت 

عینی و ملموس کاهش پیداکرده است 

و شاهد کوچ مستاجران به سمت حاشیه 

تهران هستیم.

عبدالله اوتادی درباره افزایش جهشی 

قیمت اجاره بها و در پاسخ به این سوال 

که اساسا مبنا و پایه افزایش نرخ اجاره بها 

در فصل پیک نقل و انتقالات مستاجران 

چیست؟ اظهار داشت: در مورد افزایش 

اجاره بهای مسکن، دولت باید پاسخگو 

باشد که بر چه منطقی سقف افزایش 

اجاره بها در کلانشهرها را ۲۵ درصد اعلام 

کرده چراکه همین اجازه افزایش اجاره تا 

سقف ۲۵ درصد، عامل افزایش قیمت ها 

شده است.

وی ادامه داد: باید به این موضوع توجه 

شود که علاوه بر این اجازه رسمی دولت 

برای افزایش ۲۵ درصدی اجاره بها، مالکان 

نرخ تورم عمومی را هم در نظر می گیرند. 

تنها در سه سال گذشته میزان افزایش 

اجاره  بها به 3۰۰ درصد رسیده و بخش 

عمده ای از این عدد متوجه همین چند 

ماه اخیر برمی گردد و می توان گفت که 

میزان اجاره بها در چند ماه گذشته به طور 

وحشتناکی افزایش یافته است.

 عضو اتحادیه مشاوران املاک استان تهران 

تاکید کرد: به طور مستمر در مشاوران املاک 

شاهد این هستیم که مستاجران برای 

تامین رهن و اجاره ماشین و دارایی های 

خود را به فروش می رسانند. اما سوال این 

است که در این شرایط تورمی مستاجران تا 

کجا می توانند دارایی هایی مانند ماشین 

خود را بفروشند که بتوانند پول رهن را 

تامین کنند و با توجه به ادامه کاهش 

توان خرید و درآمدها در سال های آینده 

برای تامین هزینه رهن و اجاره چه اقدامی 

می توانند انجام دهند؟ این در حالی 

است که هرسال به ارزش دارایی مالکان 

و افرادی که از اجاره کسب درآمد دارند 

بیشتر می شود بدون آنکه هیچ فعالیت 

اقتصادی در کشور انجام داده باشند.

اوتادی بابیان اینکه عامل افزایش اجاره بها 

دولت است، گفت: در همین یک ماه گذشته 

تنها تورم مایحتاج ضروری و کالاهای 

اساسی به طور قابل توجهی افزایش یافته 

و روزانه به نرخ دلار اضافه می شود بنابراین 

در این شرایط بهای اجاره هم متناسب با 

همین جهش تورمی، افزایش پیدا می کند.

مستاجران دارایی های خود را می فروشند

دولت عامل افزایش اجاره بها 
حق بازنشستگان را بدهید!

غلامرضابنیاسدی

نقد را قبیله ای نباید دید. آنان که چنین می بینند خود را از یک 

نعمت بزرگ محروم می کنند و یا آنی را که دوست می دارند را از 

 این نعمت نا برخوردار می گذارند. در همین ستمی و جفایی که 

بر بازنشستگان تامین اجتماعی رفت در موضوع افزایش ۱۰ درصدی 

حقوقِ غیر حداقل بگیران، وقتی قلمی زدم، دوستی به خود و جناح 

موردعلاقه خود گرفت و بعد از تحکم به سکوتی ۸ ساله، لطف کرده 

تاکید فرمودند: هر وقت قلم پاسخگویی 3۲ سال را برداشتید اجازه 

دارید قلم مطالبه هم بردارید! این که این قلم چه نقشی در این 

3۲ سال داشته که باید پاسخگو باشد از عجایب روزگار است که 

خودم بی خبرم. برای آن عزیز هم نوشتم که بحث من مشخصا در 

موضوع افزایش حقوق بازنشستگان سایر سطوح تامین اجتماعی 

 است غیر حداقل بگیران. به توان دولت هم اصلا کار نداریم چون 

در تامین اجتماعی اصلا دولت مطرح نیست که دارد که مثلا بدهد 

یا ندارد که ندهد. اینجا سرمایه کارگران است. دولت ریالی هم 

سهم ندارد جز این که در همه ادوار فقط دست در جیب کارگران 

کرده و برداشته اند، چند صد هزار همت. ملاک عدالت هم برادر 

بزرگوار این است که افزایش سنواتی متناسب با بیمه پردازی افراد 

باشد. کارگری که  یک حق بیمه پرداخته است با تصمیم دولت، 

۵۷ درصد یعنی ۲3۰۰ افزایش دارد ولی کسی که ۷ برابر او حق 

بیمه پرداخته، ۱۸۰۰ برایش اضافه می شود یعنی ۱۰ درصد. پول 

خودشان است. عدالت یعنی این که هرکه هرچه گذاشته متناسب با 

آن بردارد. این که دولت از جیب سایر سطوح بردارد و در سفره حداقل 

 بگیر که حداقل پرداز دیروز است بگذارد این آیه را به ذهن می آورد  

»لا تَاکُْلُوا امَْوالَکُمْ بیَْنَکُمْ باِلْباطِلِ الِّا انَْ تَکُونَ تِجارهًَ عَنْ تَراضٍ مِنْکُمْ« 

اموال یکدیگر را به باطل مخورید، مگر از طریق معاملات همراه با 

رضایت یکدیگر.)سوره نسا، آیه۲9(. چه دولت رئیسی باشد چه 

روحانی... فرقی نمی کند. حق الناس است...عدالت یعنی هرکس 

به اندازه سرمایه گذاری، بهره ببرد نه ریالی کم و نه ریالی بیش. حالا 

هم حرف روشن ما همین است؛ دولت به قانون تمکین و به شیوه 

سال های پیش عمل کند، ما نه تنها چیز دیگری نمی خواهیم که 

در کنار دولت و پشتیبانش هم هستیم. همین!

پل هوایی با۱2۱ پله!  
اعظمساداتحسینیرخ

مشهد،صدمتری ، بعدازپل هوایی 

ابوطالب ،بزرگراه شهیدچراغچی 

قبل ازچراغچی 36  پل هوایی 

وجودداردکه رابط دوسوی صدمتری 

است )شهرک قدس به شهرک 

نان رضوی و مجتمع مسکونی 

صادقیه که به تنهایی حدود3۵۰ 

خانواررادربرمیگیرد(.پل ،شکلی ناراست و پلکانی دارد ،پله های 

بی شمار،۱۲۱پله ،برای گذرازاین پل هوایی ضربان قلب آدمی به 

شماره می افتد،زانوان سست و بی رمق و به اصطلاح پیرت درمی آید تا 

به آن طرف پل برسی. رهگذران یا ناچارند پله هارو طی کنند یاباطی 

مسافتی از پل هوایی ابوطالب استفاده کنند!

 کارگری خاکی و خسته نفس زنان  در حال عبور از پل است او 

در جواب سوال من می گوید:  من هرروز ناچارم برای رفتن به منزل 

خود که واقع در شهرک نان رضوی است این پله ها رو به سختی 

گزکنم،کاش مسوولین به فکر باشند با تجهیز آن به پله برقی،رفت وآمد 

عابرین را آسان سازند!

مشهد کلان شهری بزرگ و زائرپذیر است و ایجاد تمهیدات لازم 

جهت آسایش و زیباسازی شهر نیازمند التفات و مساعدت شهردار 

محترم و مسوولین ذی ربط است.

بیماری های  مدیریت  گروه  رییس 

قابل انتقال بین انسان و حیوان مرکز 

مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت 

با اشاره به افزایش مبتلایان بیماری تب 

کریمه کنگو امسال نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته، درعین حال توصیه هایی 

بهداشتی برای کاهش مواجهه حجاج 

با این بیماری مطرح کرد.

دکتر بهزاد امیری ، با تاکید بر اینکه 

هیچ واکسنی برای جلوگیری از ابتلا 

 به بیماری تب کریمه کنگو برای انسان 

و دام وجود ندارد، گفت: بر اساس 

آخرین آمار در سال جاری ۱۸ مورد ابتلا 

به این بیماری و یک مرگ ناشی از آن 

داشته ایم و این درحالی است که طی 

کل سال گذشته تنها ۱3 مورد مبتلابه 

تب کریمه کنگو و دو مرگ ناشی از 

آن در سامانه ها به ثبت رسیده است.

علل افزایش موارد ابتلا به تب کریمه کنگو

وی با اشاره به این که افزایش موارد ابتلا 

به تب کریمه کنگو دلایل گوناگونی 

دارد، بیان کرد: الان بر اساس اعلام 

سازمان بهداشت جهانی در کشور عراق 

۲۱۲ مورد مبتلا شناسایی شده است. به 

نظر می رسد شرایطی فراهم شده باشد 

که انتقال ویروس مهیا باشد. مباحثی 

مانند عدم کنترل موارد بهداشتی هم 

مطرح است که در حال حاضر نامه ای به 

امضای وزیر محترم بهداشت رسیده و به 

دانشگاه ها ابلاغ شده است تا مراقبت های 

خود را افزایش دهند و از تبادل دام 

به ویژه در مناطق مرزی جلوگیری شود.

پاکنهاد

از دست دادن شغل، افزایش کرایه خانه  

چند برابر شدن قیمت اجناس، انباشت 

بدهی و... واقعیت های دنیایی هستند 

که ما در آن زندگی می کنیم آیا  در میان 

گذاشتن مشکلات مالی با کودکان 

درست است یا تبعاتی جبران ناپذیر دارد؟

کودکان به طور باورنکردنی ادراکی 

هستند، آن ها می توانند استرس والدین 

و تغییر خلق وخوی آن ها را درک کنند. 

درک این نشانه ها بدون توضیح از طرف 

والدین می تواند منجر به سردرگمی  

ناامنی، استرس، اضطراب و مشکلات 

فیزیولوژیکی در کودک شود. اگر شما 

والدینی هستید که به افراد زیادی 

باهم  دخل وخرجتان  یا  بدهکارید 

همخوانی ندارد، احتمالا فرزندتان 

متوجه تغییر در نحوه خرج کردن شما 

شده است اما اینکه آیا باید این مساله را 

مستقیما با کودکتان در میان بگذارید 

یا نه موضوعی است که درباره آن با 

دکتر زیبا ایرانی روانشناس کودک  

عضو هیات علمی دانشگاه و  موسس 

مرکز تخصصی روانشناسی و مشاوره 

خانواده ایرانی به گفت وگو پرداختیم. 

او نکات و دستورالعمل های کاربردی 

مهمی درباره این موضوع برای ما دارد.

باعث  مالــی  مشــکلات  بیان 
اضطراب کودک می شود

غالبا روانشناسان معتقدند که بهتر 

 است مسایل و مشکلات مالی با کودکان 

در میان گذاشته نشود زیرا طرح مشکلات 

مالی در حدود و اختیارات کودک نیست 

و باعث تولید استرس و نگرانی در 

 کودک می شود. همچنین ممکن است 

در کودک باورهای غلطی درباره پول و 

مسایل مربوط به آن ها شکل بگیرد که 

این مساله در بزرگ سالی مشکل ساز 

خواهد شد، به طور مثال، ممکن است 

کودک دچار مادی گرایی شود و این گونه 

فکر کند که پول حلال تمام مشکلات 

است و وقتی کسی پول نداشته باشد 

مشکلات زیادی برایش ایجاد می شود.

واقعیت این است که مشکلات اقتصادی 

و مالی در تمام خانواده ها وجود دارد 

و مشکلات اقتصادی به نوعی جهانی 

شده است، ممکن است در یک شب 

تغییرات زیادی در قیمت ها ایجاد شود 

اما ما باید این را در نظر داشته باشیم 

که کودکان متوجه استرس والدین 

می شوند و این استرس به آن ها منتقل 

خواهد شد لذا بهتر است حتی در زبان 

بدن هم این مشکلات را خیلی ابراز 

 نکنیم، مثلا دائما اخبار بد اقتصادی 

و سیاسی را در منزل و در حضور کودک 

بازگو نکنیم.

متناسب با ســن کودکتان با او 
صحبت کنید

بهتر است با توجه به سن کودک، با او 

بحث های مناسبی را به صورت صادقانه 

داشته باشیم. برای انجام این کار لازم 

نیست درباره مشکلات اقتصادی و 

بالا رفتن قیمت ها صحبت کنید بلکه 

می توانید با همدلی اعضای خانواده 

درباره مدیریت خرج کردن پول و غلبه 

بر رفع مشکلات مالی صحبت کنید. 

گاهی اوقات مطرح کردن مشکلات 

مالی و گرانی برای افراد باعث تخلیه 

هیجانی و سبک شدن می شود اما 

بدون آنکه متوجه باشیم با این کار به 

فرزندمان لطمه وارد می کنیم.

تب کریمه کنگو ؛ مبتلایانِ به 18 نفر رسیدند

پای کودکان را به این بحران باز نکنید

هجوم گرانی به تربیت!

یادداشت

خبر
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مجید خروشی- بیست سال پای سفره 

درد و دل های شما نشستیم و امروز 

در بیستمین سالروز انتشار نشریه پای 

صحبت شما نشستیم تا خودمان را از 

نگاه شما به بوته نقد بزاریم 

فرمانده قرارگاه منطقه ای شمال شرق 

نزاجا و رییس هیات ورزش های همگانی 

خراسان رضوی  ضمن تبریک فرار رسیدن 

بیستمین سالروز انتشار نشریه نخست 

می گوید: نخست نشریه ای همراه و 

همدل با ورزش استان است و از روزی 

که با این نشریه آشنا شدم بیش از 4سال 

می گدرد وبه عنوان رییس هیات ورزش 

های همگانی استان به جرات می توانم 

بگویم به عنوان یکی از نشریات محلی 

که در راستای شکوفایی و رشد و تعالی 

ورزش گام برداشته نشریه ورزشی نخست 

است که امیدوارم در این سنگر همیشه 

موفق و پیروز باشد 

امیر سرتیپ رضا آذریان با اشاره به این 

که رسانه  ها ابزار و نهادهاي موثر در 

فرهنگ هر جامعه به حساب مي  آيند و 

حوزه عمل و فعاليت  آنها فرهنگ است 

افزود: معتقدم رسانه بازوی توانای ورزش 

است و اگر این جبهه قلم، به سمت حفظ 

و حراست از داشته ها وارزش های انقلاب 

حرکت کندمی تواند و قادر است بستر 

فرهنگی توسعه را در همه زمینه های 

اجتماعی،سیاسی،فرهنگی و ورزشی 

مهیا سازد

مدیرعامل موسسه تربیت بدنی بنیاد 

کرامت رضوی به مناسبت سالروز تاسیس 

موسسه مطبوعاتی رسانه گستر نخست 

گفت: همین که یک نشریه بیست سال 

به غنای فرهنگی –هنری –اجتماعی و 

ورزشی جامعه خدمت کرده است نشان 

از لیاقت و توانایی مدیران و متولیان این 

نشریه است .

علیرضا تاج فیروز با اشاره به این که  رسانه 

هـا بـه عنـوان آیینـه تمام نماي باورها،ارزش 

ها، رفتارها، آرزوها و امیدهاي یک جامعه، 

هستند گفت:.امیدواریم نشریه نخست 

نیز همچون گذشته روند توسعه یافتگی 

و همیاری را در راستای غنای فرهنگی 

جامعه ادامه دهد و بازوی توانایی برای 

مدیران و مسوولان اجرایی شهری برای 

مدیریت شهر و توسعه اماکن ورزشی و 

همچنین به عنوان ابزاری کاربردی در 

جهت تعالی جامعه و آگاهی بخشی 

و اطلاع رسانی همیار و همراه باشد.

سید حسین غیاثی سرپرست معاونت 

سلامت و تربیت بدنی شهرداری مشهد 

می گوید:نخست ورزشی هیجان ،شور 

و نشاط را در ورزش استان رونق می 

های  گزارش  و  خبرها  وقتی  بخشد 

ورزشی سطح شهر را ملاحظه می کنم 

احساس آرامش می کنم احساس می 

کنم بخشی از وظایف ورزشی را انجام 

داده ام و در واقع همان خداقوت ورزشی 

به ما مدیران اجرایی ورزش شهر است 

.نشریه نخست همانند مسکنی است 

که بعد از برگزاری یک همایش سنگین 

ورزشی تزریق می شود و ما با نقدها 

و انعکاس رویدادهای ورزشی آرامش 

خوبی به دست می اوریم خصوصا این 

که زبان گویای شهروندان است.همین 

جا یک خدا قوت به دست اندرکاران و به 

خصوص دکتر علی خسروشاهی مدیر 

مسوول نشریه که توانست این نشریه را 

به عمر بیست ساله برساندمی گویم. 

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و 

پرورش خراسان رضوی در باره نشریه 

نخست می گوید: هنوز خاطرات ورزش 

مدارس در این نشریه را فراموش نکردم 

به جرات می توان بگویم نخست ورزشی 

فراجناحی به تمام معناست .نشریه ای که 
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به بهانه بیستمین سالروز انتشار موسسه مطبوعاتی رسانه گستر نخست

نشریه نخست آیینه تمام نمای باورها

 هفته نامه نخست بیست ساله شد هفته نامه ای که بدون حمایت 

کانون های قدرت اقتصادی و فرهنگی توانست به بلوغ زمانی 

و تاریخی خود دست یازد و علیرغم موانع عدیده و  چالش های 

متعدد به رویش و زایش های نظر و اندیشه های متعالی ادامه 

داده و با کسب پایگاه مردمی و اعتماد عمومی به اعتبار و 

شخصیت درخور اهدافش دست یابد هرچند در مرزهای فرهنگی و حدودوثغور امور 

مربوطه سقف و کمال منتهایی وجود ندارد لیکن انجام وظایف ذاتی و تحقق رسالت های 

اخلاقی و حرفه ای و عدم انحراف از مسیرهای فرهنگی از اهم امور و اوجب واجبات 

است که نخست در رده های نخستین قرارداد برای اندازه گیری عملکرد یک نشریه و 

وزن کشی جراید دو مبنای اساسی وجود دارد که در وهله اول زاویه نگرفتن از حقایق 

توحیدی و اخلاقی و مبتلا نشدن به افراط و تفریط می باشد و دومین اصل الهام گرفتن 

از مخاطبان و تحت تاثیر قرار دادن خوانندگان و روشنگری فارغ از هیجانات خواهد 

بود که هفته نامه نخست مسیرش را در این دو اصل به درستی پیموده است و توانسته 

است بر اساس توانایی های تشکیلاتی و ظرفیت درون سازمانی از عهده کار به نیکی 

برآید .خوشا به حال کسانی که در نیل به توحید و در تمسک به حق و حقیقت با اخلاص 

هرچه تمام تر با تکیه بر توکل بر پروردگار و بهره مندی از خرد جمعی برای خدمتگزاری 

به خلق و خیرخواهی به همنوعان تلاش و کوششی خستگی ناپذیر و بی وقفه دارند 

.خوشا به سعادت مدیر مسوول محترم  ،سردبیر گرامی و عزیزان هیات تحریریه که 

هر هفته مشق عشق و تکلیف های خودشان را با دقت و تعهد به مردم ارایه می دهند . 

روزنامه ها وآثاررسانه ای یکی از مهم ترین 

فعالیت های تاثیرگذار در جامعه امروزی 

هستند.به گزارش خبرنگار نخست و در 

گفتگو تلفنی با سید جلال فیاضی در 

خصوص این نشریه گفت: این هفته نامه 

سالها با تلاش های مستمر خود فرصتی 

برای هرچه بیشتر فرهنگ مطالعه و کسب اطلاعات روز جامعه 

را فراهم می کند.این روزنامه نگار پیشکسوت و باسابقه در ادامه 

افزود: ۲۰ سال انتشار نشریه ی خصوصی و توسعه ودوام آن توسط 

دکتر خسروشاهی کار بزرگ و دشواری است که تلاش های موفق و 

محتوای خوب  این مجموعه باعث افتخاراست.فیاضی افزایش سطح 

آگاهی و توانایی و اطلاعات و حوادث روز را از اهداف فعالیت های 

آثار رسانه ای دانست و گفت: رفتن به سمت رسانه های بین المللی 

را از موفقیت های دیگر این نوع نشریات میدانم. در ادامه گفتگو 

مجتبی آرین منش نیز اظهار داشت:در ابتدا تبریک عرض می کنم 

بیستمین سالگرد چاپ و نشر هفته نامه وزین نخست رو خدمت 

جناب آقای خسروشاهی مدیر مسوول و هیات تحریریه و همچنین 

،هفته نامه نخست تنها نشریه محلی در مشهد مقدس می باشد 

که تاکنون به هیچ حزب و جناحی وابستگی نداشته و ازآنجاکه 

یک نشریه دولتی نمی باشد و قطعا از بودجه خصوصی منتشر 

می گردد سعی در آن داشته که تا حد امکان حرف مردم را به گوش 

مسوولان نظام برساند به عبارت ساده می توان گفت نخست زبان 

گویای مردم فهیم سرزمین خورشید می باشد

رییس جبهه پیشرفت ورفاه عدالت خراسان رضوی خاطرنشان 

کرد: آنجایی که تلاش برای بهبودی زندگی مردم،رسالت واقعی 

یک نشریه می باشد،به نظر من هفته نامه نخست در این خصوص 

عملکرد خوبی داشته است و به عنوان یک مطالبه گر سیاسی و 

اجتماعی می توانم به نخست نمره قبولی بدهم.

 آرین منش گفت: اما توصیه مهمی در بیستمین سالگرد چاپ 

این نشریه به مدیر مسوول و دبیر تحریریه آن دارم که تلاش کنند 

نواحی تاریک قدرت در و دولت را بااطلاع رسانی بین مردم و 

مسوولان به ویژه مسوولین استانی هرروز روشن و روشن تر کنند.

و کلام آخر اینکه از مسوولین استانی و اعضای محترم شورای 

اداری استان خراسان رضوی به ویژه شهردار محترم مشهد مقدس و 

اعضای شورای اسلامی شهر مشهد تقاضا دارم ارتباطات رسانه ای 

خودشان با این نشریه را بیشتر از گذشته کنند. 

زیرا این نشریات هستند که پل ارتباطی بین مردم و مسوولان 

نظام هستند.درواقع میشه گفت ، نشریات زبان گویای مردم 

فهیم ایران زمین می باشند.

با هفته نامه نخست ۲۰ سال قبل آشنا 

شدم. هفته نامه ای که در میانه جدال های 

سیاسی آن دوره، رسانه ای مستقل بود و 

درحالیکه رسانه داری خصوصی هنوز در 

کشور پا نگرفته بود، بر پای خود ایستاد.

بسیاری گمان می کردند که نخست نیز 

مانند بسیاری دیگر از رسانه های غیروابسته، به جبر زمانه تعطیل 

خواهد شد، اما این نشریه، خود را با شرایط تطبیق داد و از طریق 

گام برداشتن در مسیر نیاز مخاطب، نه فقط تعطیل نشد، که امروز 

توسعه کم نظیری را تجربه می کند.

هفته نامه نخست در زمانه فعالیت، الگویی شد برای همه آنها 

که مشق اقتصاد رسانه می کردند و به رسانه نه به مثابه یک بنگاه 

سیاسی، که به عنوان یک تریبون مردمی می نگریستند.

به عنوان عضو کوچکی از خانواده این نشریه که قریب به 4 سال 

افتخار همکاری با آن را داشت، امید دارم که در سالهای پیش رو، 

نخست همچنان موثر و مردمی مانده و به کار خود ادامه دهد.

عضو شورای شهر پیشین از شجاعت و تلاش های 

بی دریغ مجموعه نخست دربیست سال اخیر 

خبرداد.امیر شهلا به خبرنگار این هفته نامه گفت: 

درزمانی که رسانه های محلی رسانه هایی با بودجه 

عمومی بودن،یکی از اولین نشریاتی که خصوصی 

وتوسط هزینه شخصی دکتر خسروشاهی تولید 

شد،نخست بود.وی مهم ترین نقطه ی تمیز فعالیت وشروع این هفته نامه 

در خراسان را درزمانی که باب کار فرهنگی باز نبود ،همین خصوصی 

بودن این مجموعه را عنوان کرد واظهارداشت: ازهمان زمان یک رویه ی 

تخصصی با پرهیز از هرگونه تندروی ،فضاسازی وتهدیدخبری پیش 

رفت  واین باعث افتخار همه ی ماست.

امیر شهلا ادامه داددربین نشریات دیگر، هفته نامه نخست نشریه ای 

است که   با اصول حرفه ای کار ژورنالیسم را رعایت کرد، و خوشبختانه 

در طول این ۲۰ سال خودکفائی وبی نیازی خودش از کانون های 

قدرت و احزاب و....را پرقدرت حفظ کرد.

گفتنی است در پایان نیز این هفته نامه فرهنگی ورزشی به بهترین نحو 

و مستقل صدای مردم را منعکس بکند وتوانست مطالعه گر مطالبه ی 

مردمی باشد.

هم اکنون در گفتگو با خبرنگار هفته نامه نخست 

در خصوص بیستمین سالگرد این هفته نامه مطرح 

شد: عدالت و رعایت عدالت از رسالت های مهم 

فعالیت این هفته نامه و جراید  است.محمدصادق 

جوادی حصار در ادامه گفت: در خصوص نخست 

حسی متفاوت  نسبت به نشریات دیگر دارم 

ومدیرمسوول جناب دکتر خسروشاهی همانند فرزندم در گهواره ی 

روزنامه توس که هنر فرهنگی بودن وباقلم سخن گفتن را آموخت،است 

و همچنین لحظه لحظه شاهد رشد ونمو ایشان بودم.این روزنامه نگاربا 

سابقه خاطرنشان کرد: همان طور که رشد ونمو وهمت آقای خسروشاهی 

رامیبینم ،حس نور امید در من طنین انداز می شود وبه خانواده این مجموعه 

نیز تبریک میگویم.وی افزود: کار روزنامه این است که برای مردم باشد 

و مطالبات ،تمایلات ،خواسته ها و نیازهای مردم را به زیباترین بیان و 

رساترین قلم،قلمی کند وباعدالت به گوش مردم ومسوولین برساند.

جوادی حصار فعالیت چندین ساله نخست را برای مردم،امیدوار و 

بانشاط یادآوری کرد و  گفت": رسانه ها پیک امانت داری هستند که 

نه بزرگ نمایی ونه کوچک نمایی می کنند بلکه عدالت را پیش رو 

می گیرند واگرهمیشه آینده نگری و انسان دوستی و عدالت جوهر 

قلمشان  باشد،پیروز و ماندگار همچون نخست خواهند شد.

نخست به بلوغ زمانی و تاریخی خود دست یافت

20 سال انتشار مداوم نخست کار بزرگی است

نخست، رسانه ای که الگو شد

 مهم ترین وجه تمایز هفته نامه نخست  
شجاعت مدیرمسوول این نشریه است

عدالت مهمترین رسالت در رسانه ها است

جوادظفر امیلی ، مدیر بیمارستان سینا

فیاضی پیشکسوت رسانه مشهد

مصطفی انتظاری هروی / روزنامه نگار

امیر شهلا، روزنامه نگار
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بدون هیچ چشم داشتی به به نقد ورزش 

استان پرداخت و هر جا لازم بود به خوبی 

نقد کرد و مکا را به سمت و سوی اهداف 

هدایت کرد از انتقادها درس گرفتیم و 

از خبرهای خوش به خود بالیدیم که 

باور کردیم که فعل توانستن را به خوبی 

صرف کنیم ما نیاز داریم که  نشریات 

ورزشی از جمله  نخست ورزشی را در 

کنارمان داشته باشیم تا اهدافمان را به 

مقصد برسانیم .

صفدر سلطانی افزود: نخست ورزشی 

یکی از ارکان اصلی ورزش استان است 

که امیدوارم با حمایت متولیان شاهد 

ظهور نشریه نخست ورزشی به صورت 

روزانه باشیم انعکاس رویدادهای ورزشی 

یکی از ارکان تشویقی برای ورزشکاران و 

متولیان ورزش است که امیدورایم نشریات 

ورزشی در استان به این امر توجه بیشتری 

داشته باشند.

سمیرا دانایی مدیر روابط عمومی اداره کل 

ورزش و جوانان خراسان رضوی نیز در این 

باره ضمن تبریک سالروز انتشاربیستمین 

سال انتشار نشریه نخست می گوید:

فرا رسیدن سالگرد تولد هفته نامه نخست 

 را خدمت شما تبریک عرض می کنم 

 و از اینکه در این سالها با تلاش بسیار 

در عرصه ورزش استان قلم زده اید تا 

از زوایا و ابعاد مختلف  ورزش خراسان 

رضوی را بلد و پررنگ کرده، نقاط ضعف 

را به مسوولان استان معرفی و نقاط قوت 

را با ایده، خلاقیت و قلم زیبای خود به 

نگارش درآورده اید، قدردانی می کنم.

بی تردید، نقش خبرنگاران به عنوان 

صاحبان فکر، اندیشه و دغدغه داران 

ورزش در توسعه ورزش استان نقشی 

غیرقابل انکار است.

نشریه نخست را از دیرباز می شناسم از 

همان روزهایی که با جامعه ورزش آشنا 

شدم .نشریه ای که تنها به نشر بدون جناح 

بندی پرداخت و هرگز از خط همیاری 

و تعالی ورزش کوتاهی نکرد گزارش ها 

و خبرهای ورزشی در حاشیه شهر را به 

خوبی پوشش داد و بارها خبرنگاران این 

نشریه را دیدم که شوق و اشتیاق وافر 

گزارش ها و تصویربرداری همایش ها را 

تهیه می کردند امیدوارم که همیشه مانا 

باشید.رضا علیزاده رییس هیات هندبال 

می گوید: نشریه نخست را بیش از ۵سال 

است که به صورت مداوم رصد می کنم 

ویکی از نشریات خوب ورزشی در استان 

 است که ورزش را تنها نگذاشت و حتی 

در روزهای اوج کرونا که ورزش استان در 

کما بسر می برد با انجام مصاحبه ها و 

نقدهای سازنده خلاا فضاهای ورزشی را 

پر کرد و جای تقدیر و تشکر دارد .امیدوارم 

بتوانیم با کسب موفقیت های بیشتر 

در هندبال استان و انعکاس خوب این 

موفقیت ها در نشریات ورزشی استان 

شاهدرونق ورزش استان باشیم.

مهری جانداری نایب رییس هیالت والیبال 

بانوان خراسان رضوی می گوید: اولین 

گفت و گو مفصل و تاثیر گذارعمر ورزشی 

ام در نشریه ورزشی نخست منتشر شد. 

باورم نمی شود که بیست سال از آن روزها 

گذشته است بشیار خوشحال هستم 

اقتصادی  با وجود شرایط سخت  که 

برای نشریات و حضور دنیای مجازی 

می توانیم هنوز نشریات ورزشی چاپی 

را داشته باشیم .نشریه نخست ورزشی 

بیشتر واقع به هیات می رسد و خبرهای 

جذاب آن را دنبال می کنیم امیدواریم 

متولیان این نشریه اندیشه ای فراتراز 

هفته نامه را دنبال کنند و شاهد انتشار 

روزنامه نخست ورزشی در استان باشیم 

و واقعا جای بودن یک نشریه اختصاصی 

ورزشی در استان خالی است .

به بهانه بیستمین سالروز انتشار موسسه مطبوعاتی رسانه گستر نخست

نشریه نخست آیینه تمام نمای باورها

ابتدا می خواهم قبل از هر چیزی آغاز  سومین 

دهه فعالیت این نشریه  پرمحتوا، مردمی و بومی را 

تبریک عرض کنم شاید در استان اتحاد و یکدلی 

که در نخست دیده می شود  کمتردرمجموعه های 

فرهنگي و مطبوعاتی دیده شود این یکرنگی 

که بین مدیر مسوول با عوامل اجرایی آن دیده 

می شود کم نظیراست  و البته هماهنگی و رفاقتی که بین  آقایان خسروشاهی 

و شیخ الاسلامی برقراراست  برای بنده بسیار ارزشمند است  و شما بزرگواران 

نشان دادید که می شود با اتحاد و همبستگی ، صداقت و بدون استفاده از 

ابزارهای سیاسی و اجتماعی در مطبوعات  کشور بزرگی کرد .بنده به شخصه 

در مقاطعی که مسوولیت هایی در ورزش استان و حتی کشور داشتم از نقطه 

نظرات کارشناسی این نشریه استفاده کردم و چه اسم پرمسماعی جناب 

دکتر خسروشاهی جهت این نشریه انتخاب نموده اند به راستی که شما در 

استان و حتی کشور نخستین هستید بنده که نزدیک به سی وچند سال در 

عرصه مدیریت ورزش کار کردم میدانم چقدر سخته تشکیلاتی خصوصی و 

بدون وابستگی به هیچ حزب و ارگان و نهادی دودهه سرپا باشه و همه این ها 

هوشمندی و کارایی مدیریت  نشریه را می رساند بنده از صمیم قلب برای 

مجموعه نشریه نخست که در همه ابعاد خصوصا ورزش تاثیر گذار هستند 

آرزوی موفقیت می کنم. در بخش ورزش حضور اساتیدی همچون عبد 

احد،قنبری ، مهدیزاده،خروشی و شیخ الاسلامی با یک تجربه بیست ساله 

بسیارارزشمند است درخاتمه امیدوارم روزی برسد شاهد جشن نیم قرنی این 

نشریه  باشم که البته شاید اونروز حقیر نباشم ولی باید جامعه مطبوعات و 

ورزش استان قدردان این زحمات و این تشکیلات منسجم باشد.

بسیار خوشحال و خرسندم از اینکه یک نشریه 

مردمی آن هم در بخش خصوصی وارد بیستمین 

سال فعالیت خودش می شود همه به خوبی 

میدانیم بخش خصوصی متاسفانه در کشور 

ما محکوم به شکست است اما شاید کم نظیر یا 

بی نظیر باشد  نشریه ای مثل نخست که موفق 

شد ضمن تاثیرگذاری در بخش های مختلف ازجمله ورزش استان به 

بیست سالگی برسد. اگر مدیران ورزش ما تدبیر داشته باشند باید از 

تجارب نشریاتی مثل نخست که ۲۰ سال با یک مدیریت و با یک سری 

خبرنگارهای شناخته شده کار خود را دنبال کردند نزدیک شوند و از 

آن ها مشاوره بگیرند خوشبختانه نشریه  نخست در طول این دو دهه 

هیچ گاه وارد جناح بندی ها و بازی های سیاسی نشد و همیشه برای ورزش 

خراسان یار بود و تمام تلاش خود را به کاربست تا زحمات باشگاه ها، 

مربیان ،قهرمانان  دیده شود. نگاه ویژه نشریه نخست  به پیشکسوتان 

ازجمله مواردی است که در نشریات دیگر کمتر دیده شده است امیدواریم 

مسوولان ورزش و مسوولان اجرایی استان قدر این نشریات را بدانند که 

وجود آن ها برای بخش های مختلف جامعه نعمتی است.

هم اکنون در گفتگو با خبرنگار هفته نامه نخست 

در خصوص بیستمین سالگرد این هفته نامه مطرح 

شد: عدالت و رعایت عدالت از رسالت های مهم 

فعالیت این هفته نامه و جراید  است.محمدصادق 

جوادی حصار در ادامه گفت: در خصوص نخست 

حسی متفاوت  نسبت به نشریات دیگر دارم 

ومدیرمسوول جناب دکتر خسروشاهی همانند فرزندم در گهواره ی 

روزنامه توس که هنر فرهنگی بودن وباقلم سخن گفتن را آموخت،است 

و همچنین لحظه لحظه شاهد رشد ونمو ایشان بودم.این روزنامه نگاربا 

سابقه خاطرنشان کرد: همان طور که رشد ونمو وهمت آقای خسروشاهی 

رامیبینم ،حس نور امید در من طنین انداز می شود وبه خانواده این مجموعه 

نیز تبریک میگویم.وی افزود: کار روزنامه این است که برای مردم باشد 

و مطالبات ،تمایلات ،خواسته ها و نیازهای مردم را به زیباترین بیان و 

رساترین قلم،قلمی کند وباعدالت به گوش مردم ومسوولین برساند.

جوادی حصار فعالیت چندین ساله نخست را برای مردم،امیدوار و 

بانشاط یادآوری کرد و  گفت": رسانه ها پیک امانت داری هستند که 

نه بزرگ نمایی ونه کوچک نمایی می کنند بلکه عدالت را پیش رو 

می گیرند واگرهمیشه آینده نگری و انسان دوستی و عدالت جوهر 

قلمشان  باشد،پیروز و ماندگار همچون نخست خواهند شد.

سردبیر روزنامه توسعه و اقتصاد در خصوص مجموعه رسانه ای نخست و مدیریت فهیم 

و توانمندش گفت : 

همه بر دل اندیشه این بُد نخست

که بیند دو چشمم تو را تندرست 

اگر خواسته باشیم واقع بینانه و عاقلانه به فعالیت هفته نامه نخست بنگریم ، فعالیت بیست ساله 

و نزدیک شدن به هزار شمارگانی این رسانه ، علاوه بر اینکه جای شور و شعف دارد ، جای تقدیر و 

تشکر هم دارد ، آن هم هفته نامه ای که با تنوع موضوعات بدیع در حوزه های سیاسی و فرهنگی و اقتصادی و اجتماعی و 

ورزشی  در کشمکش همه این سالها توانسته علاوه بر حفظ جایگاه خویش ، باعث رشد و توسعه نیز باشد . محمود حقیقی 

ادامه داد: زایش بخش های جدیدی مانند نخست ورزشی و اتل و متل و نخست نیوز و حضور در فضاهای مجازی و نیز 

ایجاد خلاقیت های رسانه ای با شناخت کافی از علایق و سلایق طیف های گوناگون ، قطعا نیازمند مدیریت سازمانی 

یکپارچه و آگاه و توانمند در به کارگیری  فناوری ها و تکنولوژی های روز می باشد ، که ما این پتانسیل را در رسانه نخست 

به وضوح مشاهده و ضمن اینکه متعادل سازی اقتصاد رسانه در مجموعه رسانه ای نخست از دیگر ویژگی های بارز این 

مجموعه است .همچنین گاها شاید شاهد فروپاشی رسانه به خاطر اقتصادش باشیم ، این مساله در رسانه نخست 

نتوانسته اثرگذار باشد و این یک توانمندی فوق العاده است که قلم فروشی  نکنید ولی بتوانید در دل مخاطب اثرگذار 

باشید و ماندگاری و رشد را باهم رقم بزنید. وی خاطرنشان کرد:  رهبری متناسب و همدلی تیمی تمام اعضای این 

سازمان و رسانه  چراکه به طورقطع و یقین این اتحاد و همدلی نقش بسیار مهم و موثری در تداوم و استمرار فعالیت و رشد 

مجموعه رسانه ای نخست را عهده دار بوده   بلکه باعث چشم انتظاری مخاطب  برای جشن تولد یک هزارمین نسخه این 

هفته نامه خواهد بود و یقینا شاهد توسعه همه جانبه در این مجموعه  خواهیم بود و قطعا انتظار مخاطب هم روزبه روز 

افزایش ، و این مساله رسالت این مجموعه را سنگین تر خواهد ساخت.

 نخست به راستی نخستین است 

نخست پرچم دار بخش خصوصی در نشریات 

نقش همدلی در هفته نامه نخست زبانزد خاص وعام استعدالت مهمترین رسالت در رسانه ها است

محمود حقیقی، روزنامه نگارمحمدصادق جوادی حصار، روزنامه نگار

افشین داوری مدیرکل اسبق ورزش و جوانان خراسان رضوی

جوادفخار پیشکسوت خوشنام  والیبال 

11۰/1/۵

در مقطعی که خبری از فضای مجازی و 

نشریات الکترونیکی در کشور ما نبود نشریه 

نخست با مدیر مسوولی شخصی فداکار و 

پرتلاش مثل جناب خسروشاهی و همکاری 

پرانرژی به مانند علی شیخ الاسلامی پا به 

عرصه مطبوعات استان گذاشت بسیاری در 

آن مقطع بر این باور بودند که این نشریه خصوصی به مانند خیلی از 

نشریات دیگر عمر کوتاه خواهد داشت و به فراموشی سپرده خواهد 

شد اما پشتکار و صداقت مجموعه نخست کار را به جایی رساند که 

امروز شاهد آغاز دهه سوم فعالیت این نشریه می باشیم در مقطعی 

که بنده مسوولیت ورزش خراسان قدیم را به عهده داشتم چون به 

صداقت مجموعه نخست ایمان داشتم  از مشاوره های این بزرگواران 

در نشریه نخست نهایت استفاده را می بردم امیدوارم مسئولین ورزش 

فعلی استان هم از این فیض عظیم بهره ببرند قطعا در حال حاضر 

نخست می تواند الگوی مناسبی براي نشریات خصوصی کشور باشد 

بنده به سهم خودم ضمن تبریک دو دهه فعالیت  تاثیرگذاراین  نشریه 

برای مدیریت و پرسنل پرتلاش آن آرزوی موفقیت دارم.

 شاهد تولد نشریه نخست بودم 

حسین شکوهی )مدیرکل اسبق تربیت بدنی خراسان(
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  مشاور

خبر

نیکنام / فصل تابستان است و جابه جایی  

عده ای سر سالشان رسیده و باید خانه شان 

را جابه جا کنند، عده ای هم می خواهند 

خانه بخرند و عده ای نیز دنبال رهن 

خانه هستند و در این شلوغی نیز 

عده ای دنبال خالی کردن جیب مردمی 

هستند که دغدغه جابه جایی دارند.

و  تابستان  آغاز فصل  با  همه ساله 

جابه جایی ها، فعالیت مجرمان سایبری 

نیز به نوعی آغاز می شود و دنیای پیچیده 

و آشفته فضای مجازی، تشخیص سره 

از ناسره را مشکل می کند به همین 

دلیل با ترفند و تبلیغ های اغواکننده 

ازجمله "رهن و اجاره آسان"، "خرید 

سریع خانه باقیمت مناسب"، "راحت 

خانه دار شوید"، "خانه مورد دلخواهتان 

اینجاست دیگر نگردید"، "خرید خانه 

با وام آماده" و انواع و اقسام تبلیغات 

دروغین دیگر، به راحتی می توان فریب 

خورد به ویژه اگر عجله داشته باشی و 

وقت رفتن به بنگاه را نداشته باشی.

اگر کمی هوشمندانه تر عمل کنیم هرگز 

فریب این شیادان را نخورده و در دام 

آن ها گرفتار نمی شویم. عموما افرادی 

که از این طریق قصد کلاهبرداری 

را  دروغین خود  آگهی های   دارند، 

در سایت های واسط درج کرده و از 

تبلیغات دروغین استفاده می کنند و 

در مورد رهن، اجاره یا خرید خانه هایی 

صحبت می کنند که اصلا وجود خارجی 

ندارد. درگذشته که خبری از فضای 

مجازی نبود در چنین فصلی، مشاوران 

املاک مملو از مردمی بود که دنبال 

خانه بودند اما حالا باوجود آمدن فضای 

مجازی و سایت های واسط، برخی از 

افراد خانه های خود را برای رهن و اجاره 

یا خرید به این سایت ها معرفی کرده 

و پولی نیز می پردازند اما دراین بین 

شرایط  این  از  که  هستند   افرادی 

سو  استفاده کرده و اقدام به کلاهبرداری 

می کنند. فرد کلاهبردار برای به دام 

انداختن طعمه های خود از تبلیغات 

دروغین و قیمت های عجیب و قریب 

که در بازار مسکن وجود ندارد استفاده 

می کند و مردم با دیدن این قیمت ها 

فریب خورده و پولی که ندیده و نشناخته 

نباید پرداخت کنند را پرداخت می کنند.

وقتی کلاهبردار به پولش رسید تلفنش 

را از دسترس خارج می کند و آن وقت تو 

می مانی و پولی که به باد رفته است.

این خانه مشتری زیاد دارد

زهرا خانمی ۵۷ ساله است که متاسفانه 

به این شکل مورد کلاهبرداری قرارگرفته  

می گوید: چند سال گذشته بود که 

می خواستم خانه ام را جابه جا کنم  

سر سال بود و با مبلغی که صاحبخانه 

گفته بود به توافق نرسیدم. ازآنجایی که 

توان رفتن به بنگاه را نداشتم وارد 

سایت دیوار شدم، خانه ای توجهم را 

جلب کرد که قمیت مناسبی داشت 

و با شرایطی که مدنظرم بود، تناسب 

داشت با شماره ای که در پایین آگهی 

این خانه درج شده بود، تماس گرفتم  

آقایی که پشت خط بود گفت: خانم 

اگر این خانه با چنین امکانات و رهن 

و اجاره ناچیزی که گذاشته ام را 

می خواهید باید بیعانه بدهید چون 

این خانه مشتری زیادی دارد، گفتم 

فعلا بیشتر از 4۰ میلیون تومان 

نمی توانم، بدهم، او فوری گفت 

مشکلی نداره، همین مقدار را بریزید 

و فردا به فلان بنگاه بیایید تا در مورد 

دریافت مابقی مبلغ صحبت کنیم  

من هم خوشحال از اینکه به راحتی 

خانه موردنظرم را پیداکرده ام پول را 

به حساب این آقا واریز کردم. فردای 

آن روز در ساعتی و آدرسی که او داده 

بود، حاضر شدم اما در آنجا اصلا 

بنگاهی وجود نداشت به آن آقا زنگ 

زدم اما در دسترس نبود، وقتی چند 

بار تماس گرفتم دیدم در دسترس 

نیست، نگران شدم و بعد فهمیدم 

چه کلاهی بر سرم رفته است.

چنین پرونده هایی در این فصل سال 

در پلیس فتا به کرات تشکیل می شود و 

بارها هشدار داده شده که نباید فریب 

آگهی های اغواکننده را خورد و قبل از 

مراجعه حضوری و مشاهده خانه نباید 

به فروشنده مبلغی را به عنوان بیعانه 

پرداخت کرد. این در حالی است که 

برخی از خریداران با دریافت مشخصات 

هویتی و بانکی  درج کننده آگهی  

گمان می کنند  حالا دیگر می توانند با 

خیالی راحت بیعانه را پرداخت کنند.

مراحل صدور گواهی انحصار وراثت
امینقاسمزادهکارشناسحقوقی

چنانچه فردی فوت نماید، ثبت احوال شناسنامه و کارت ملی او را 

ابطال می سازد. در این صورت وراث باید برای گرفتن گواهی انحصار 

وراثت اقدام کنند. گواهی انحصار وراثت به دو نوع محدود و نامحدود 

تقسیم می شود. در مقاله زیر در مورد مراحل صدور گواهی انحصار 

وراثت، انواع گواهی انحصار وراثت و … صحبت خواهیم نمود.

گواهی انحصار وراثت چیست؟زمانی که فردی فوت نماید، وراث او به 

قائم مقامی از طرف متوفی باید تقاضای صدور گواهی انحصار وراثت 

نمایند. برای این منظور باید دادخواست حصر وراثت تقدیم شورای حل 

اختلاف آخرین اقامتگاه متوفی نمایند. شورا  پس از بررسی اسناد و مدارک 

هویتی متوفی  گواهی انحصار وراثت را صادر می کند. بنابراین، صدور 

گواهی انحصار وراثت در صلاحیت شورای حل اختلاف است نه دادگاه.

انواع گواهی انحصار وراثت کدام است؟

گواهی انحصار وراثت به دو نوع محدود و غیر محدود قابل تقسیم 

بندی است:

۱- گواهی انحصار وراثت محدود

این گواهی در صورتی صادر می شود که دارایی متوفی در زمان فوت 

کمتر از ۵۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال )پنج میلیون تومان( باشد.

۲- گواهی انحصار وراثت نامحدود

این گواهی زمانی صادر می شود که دارایی متوفی در زمان فوت 

۵۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال )پنج میلیون تومان( یا بیشتر باشد.

مدارک لازم برای گرفتن گواهی حصر وراثت چیست؟

برای صدور گواهی انحصار وراثت باید مدارک زیر را تهیه نمود و به 

شورای حل اختلاف آخرین اقامتگاه متوفی ارایه داد:

۱- گواهی فوت متوفی.

۲- شناسنامه و کارت ملی متوفی.

3- کپی عقدنامه متوفی )درصورتی که ازدواج کرده باشد(.

4- فرم استشهادیه حصر وراثت )این فرم باید توسط 3 مرد عاقل و 

بالغ که از آشنایان )یا افراد غریبه( متوفی هستند گواهی گردد(

آیا می توان به گواهی انحصار وراثت اعتراض کرد؟

بله. شما می توانید به گواهی حصر وراثت اعتراض کنید. فرض کنید 

فرد متوفی دارای فرزندی از همسر دیگری بوده است. در این صورت 

اگر نام فرزند در گواهی حصر وراثت درج نشده باشد، فرزند می تواند 

به گواهی انحصار وراثت اصداری اعتراض کند.

اخذ گواهی انحصار وراثت چقدر طول می کشد؟

گرفتن گواهی انحصار وراثت کار دشواری است. ازاین رو بهتر است 

گرفتن آن را به وکیل بسپارید. مدت زمان تقریبی برای گرفتن گواهی 

انحصار وراثت ۲ ماه کاری است.

اگر گواهی انحصار وراثت نامحدود باشد چه اقداماتی باید انجام گیرد؟

چنانچه گواهی انحصار وراثت از نوع نامحدود باشد، باید در روزنامه 

کثیرالانتشار مشخصات متوفی یک بار آگهی گردد. در فرضی که 

فردی ادعای رابطه نسبی و یا سببی با متوفی نکرد، گواهی انحصار 

وراثت صادر می شود

قاتل اعدامی در گلبهار قصاص نشد 
سال ۱39۷بود که غرور جوانی و خشونت افسارگسیخته یک جوان دست 

او را به خون یکی از اقوامشان رنگین کرد.همان زمان با دستگیری قاتل 

، بازجویی ها آغاز و بازسازی صحنه جرم، جرم متهم را تأیید کرد. اولین 

حکمی که برای متهم با درخواست خانواده مقتول صادر شد، قصاص 

بود. حکمی که با تلاش و اعتراضات چندین ساله وکیل متهم نیز شکسته 

نشد.متهم همان زمان به زندان منتقل شد و حالا 3 سال و سه ماه از 

بهترین روزهای زندگی اش را با کابوس مرگ و قصاص گذرانده است. 

اما با پیگیری دادستانی شهرستان گلبهار موضوع رضایت از خانواده 

مقتول آغاز شد که درنهایت این خانواده از حق خود گذشتند و متهم را 

بخشیدند.حمید علیزاده، دادستان شهرستان گلبهار درباره جزئیات 

این پرونده گفت: این حادثه در بخش گلمکان اتفاق افتاده بود که با 

رضایت اولیای دم، این مددکار از قصاص رهایی یافت.

همسر زن جوانی باخیانت به او ، جنایتی را از روی 

نفرت برای زندگی اش رقم زد.

سمانه ۲6 ساله درحالی که بیان می کرد عاشقانه 

همسرم را دوست داشتم و هیچ گاه تصور نمی کردم 

روزی به من خیانت کند، درباره حادثه هولناکی که 

نافرجام ماند، به کارشناس اجتماعی کلانتری امام 

رضا )ع( مشهد گفت: ۱6 ساله بودم که پای سفره عقد 

نشستم و با »عرفان« ازدواج کردم. آن روز همه فامیل 

لبخندزنان در مراسم عقدکنان ما حضور داشتند. 

شادی و شادمانی در چهره اطرافیان موج می زد.

خانواده ام اعتقاد داشتند این ازدواج گسستنی 

نیست چراکه من از همان دوران کودکی همواره از 

زبان آن ها می شنیدم که باید با پسرعمویم ازدواج 

کنم. عرفان نیز با نگاه های عاشقانه اش مرا به خود 

علاقه مند کرده بود و هر بار که مرا می دید با ابراز 

علاقه و محبت هایش بر این ارتباط عاطفی مهر تایید 

می زد. دو سال بعد عرفان که خیلی دوست داشت 

ادامه تحصیل بدهد، در رشته مهندسی صنایع 

غذایی یکی از دانشگاه های معتبر تهران پذیرفته 

شد. او در حالی برای ادامه تحصیل به تهران رفت 

که من بسیار دلتنگ بودم و نمی توانستم دوری او 

را تحمل کنم اما همیشه به خودم دلداری می دادم 

که در پایان هر سختی، آسانی است و تحمل این 

دوری ها سعادت و خوشبختی مرا تضمین می کند. 

خلاصه 4 سال بعد تحصیلات نامزدم به پایان رسید 

و او در کارخانه مواد غذایی پدرش مشغول کار شد.

طولی نکشید که پدر عرفان یک فروشگاه بزرگ 

مواد غذایی برای عرفان راه اندازی کرد تا او به طور 

مستقل برای خودش کار کند. در همین روزها بود 

که احساس می کردم روابط عاطفی نامزدم مانند 

قبل نیست ولی همه این ها را به حساب مشغله 

کاری او می گذاشتم چراکه من او را عاشقانه دوست  

داشتم و نمی خواستم در مسیر پیشرفت او خللی 

ایجاد شود. در این شرایط خانواده عمویم پیش قدم 

شدند و تصمیم گرفتند تا زودتر جشن عروسی من 

و عرفان برگزار شود.

این درحالی که بود که نامزدم در برابر خواسته های 

خانواده اش فقط سکوت می کرد و چیزی نمی گفت. 

بالاخره جشن باشکوهی برگزار شد و ما در حالی 

زندگی مشترکمان را از حدود ۸ سال قبل آغاز کردیم 

که روابط سرد عاطفی و بی روح همسرم مرا نگران 

کرده بود. باآنکه دخترم به دنیا آمد ولی در رفتارهای 

سرد و بی احساس عرفان هیچ تغییری ایجاد نشد. 

می دانستم او با دختری در دوران تحصیلش آشنا 

شده بود ولی هیچ گاه فکر نمی کردم این آشنایی 

او را درگیر عشقی پوشالی کرده باشد. این سوءظن 

رهایم نمی کرد تا این که یک روز به طور پنهانی گوشی 

همسرم را بررسی کردم و متوجه شدم او هنوز با 

»سپیده« که از همکلاسی های دوران تحصیلش 

بود، ارتباط دارد. به ناچار شبی این موضوع را با 

او در میان گذاشتم اما عرفان در کمال ناباوری 

به چشمانم خیره شد و ادعا کرد قصد ازدواج با 

سپیده را دارد! او گفت در همه این سال ها به خاطر 

خانواده ام سکوت کردم ولی دیگر نمی توانم به این 

زندگی مشترک ادامه بدهم!

باور این جملات برایم بسیار سخت بود. حس تنفر و 

انتقام از درونم زبانه می کشید. بدون آن که ماجرا را 

برای کسی بازگو کنم یا از خانواده ام کمک بخواهم 

در یک تصمیم احمقانه برای یک انتقام هولناک 

آماده شدم. بطری بزرگ حاوی بنزین را برداشتم 

 و به طرف فروشگاه همسرم به راه افتادم. آن قدر 

در این افکار احمقانه غرق شده بودم که می خواستم 

خودم و او را در همان فروشگاه به آتش بکشم ولی 

زمانی که با عصبانیت وارد فروشگاه شدم به مشاجره 

با همسرم پرداختم. او بلافاصله متوجه موضوع شد 

و پنهانی با پلیس ۱۱۰ تماس گرفت. اگر ماموران 

کلانتری به موقع به دادم نمی رسیدند شاید اکنون 

فاجعه وحشتناکی رخ داده بود. حالا هم بسیار 

پشیمانم که چرا با مشاوران دلسوز و پدر و مادرم 

مشورت نکردم و ...

خیانت تازه داماد زمینه ساز شد

خشم آتشین عروس مشهدی 

اینجا خانه ارزان است

کمین کلاهبرداران برای خانه به دوشان
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مدیر شعب بانک کشاورزی خراسان رضوی خبر داد

ارایه تسهیلات بانکی
 به 2500 دارنده دامدار کارت 

خروشی- نشست خبری مدیر استان بانک کشاورزی خراسان 

رضوی با اصحاب رسانه به مناسبت هشتاد و نهمین سالگرد تاسیس 

بانک کشاورزی برگزار شد.

بر اساس این گزارش همزمان با میلاد باسعادت امام مهربانی ها 

حضرت امام رضا )ع( به مناسبت فرارسیدن هشتاد و نهمین سالروز 

تاسیس بانک کشاورزی باهدف ارایه گزارشی از مردمی سازی 

عادلانه یارانه ها نشستی با حضور حسین نفتی مدیر شعب استان 

خراسان رضوی این بانک با اصحاب رسانه برگزار شد.

در این نشست  مدیر شعب بانک کشاورزی خراسان رضوی درباره 

ارایه تسهیلات بانکی به دارندگان دامدار کارت گزارشی ارایه داد 

و گفت: به عنوان نخستین بانک عامل در کشور طی بیست روز با 

ثبت نام به بیش از ۲۵۰۰ نفر تسهیلات ویژه بانکی به متقاضیان 

تحویل دادیم که خوشبختانه از این تعداد ۱۸۰۰ نفر تسهیلات کامل 

در خصوص تهیه و خرید نهاده های دامی توسط این کارت دریافت 

کردند.وی با اشاره به مبلغ 3۸۸۷ میلیارد ریال بخشودگی جرایم 

بانکی برای کشاورزان آسیب دیده و همچنین معافیت سود و جرایم 

بانکی از کشاورزان که در اثر حوادث غیرمترقبه نظیر سیل و تگرگ 

محصولات خود را از دست دادند و قادر به پرداخت تسهیلات بانکی 

نبودند خبر داد و گفت: از این عزیزان هیچ گونه سود و جریمه ای 

دریافت نکردیم و فقط در راستای اصل مطالبات اقدام کردیم که 

امیدواریم همراه و همگام با کشاورزان در این شرایط سخت اقتصادی 

در راستای اهداف رضایت مندی آنان گام مثبتی برداشته باشیم.

وی با اشاره به این که دامدار کارت از سال ۱4۰۰ فعالیت جدی 

خود را با تسهیلات ۵۰ میلیون تومانی آغاز کرد یادآور شد: امسال 

همین تسهیلات تا سقف ۲۰۰میلیون تومان افزایش داشته است.

وی با اشاره به این که هدف بانک کشاورزی رضایت مندی و پرداخت 

تسهیلات سریع و آسان به متقاضیان است و به همین خاطر برای 

پرداخت تسهیلات از گزینه های سخت بهره نبردیم و حتی افرادی 

که معوقه بانکی داشتند را حمایت کردیم.مدیر شعب خراسان 

رضوی تصریح کرد: روزانه بیش از ۱۵۰۰ میلیارد ریال تسهیلات 

بانکی توسط ۱۲۸ شعبه در استان به کشاورزان و تولیدکنندگان 

و متقاضیان پرداخت می شود.نفتی اظهار داشت ازنظر سرعت 

بخشیدن به ارایه تسهیلات بانکی در کشور رتبه نخست را دارا 

هستیم همچنین ازنظر سرانه پرداخت بعد از مدیریت تهران بزرگ 

در ارایه تسهیلات به بخش کشاورزی در جایگاه دوم قرار داریم . 

ایجاد بازار تخصصی حجاب در مشهد
نایب رییس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر 

 مشهد گفت: نگاه ما به ایجاد بازارهای دائمی عفاف و حجاب 

 توجه به مسایل فرهنگی و اقتصادی است که باید مدنظر قرار گیرد.

فاطمه سلیمی در کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی 

شهر مشهد پیرامون طرح بازار تخصصی حجاب و عفاف، اظهار کرد: 

فعالان حوزه محصولات عفاف و حجاب از چند ماه گذشته در مکاتبه 

با استانداری خراسان رضوی اعلام آمادگی خود را برای همکاری 

با مدیریت شهری مشهد مقدس مبنی بر اینکه فضایی در اختیار 

آن ها قرار گیرد تا محصولات خود را با تخفیف ویژه عرضه دارند، ارایه 

داشتند.وی بیان کرد: بعد درآمدزایی به همراه بعد فرهنگی و اجرای 

برنامه هایی در حوزه حجاب و عفاف نیز در تعامل میان مجموعه 

مدیریت شهری و فعالان این حوزه، موردنظر است.

حجت الاسلام جوادی مدیرعامل موسسه 

ملل در جلسه تجزیه وتحلیل عملکرد 

مناطق و حوزه ها که در روز پنجشنبه 

مورخ ۱9 خردادماه ۱4۰۱ در مشهد 

مقدس برگزار شد ضمن تبریک ولادت 

امام رضا علیه السلام محضر بقیه ا..الاعظم 

 ،مقام معظم رهبری و همکاران خواستگاه 

و پیشینه موسسه ملل را حرم امام رئوف 

نامیدند و تصریح کرد اگر عنایات خاصه 

این حضرت و تلاش و کوشش همکارانم 

 نبود هیچ گونه توفیقی حاصل نمی شد 

و بالطبع دستاوردی اگر حاصل شده است 

عنایت و شفاعت امام مهربانی ها و سعی 

و کوشش همکاران ولایت مدار بوده است 

بنابراین حضرت رضا )ع( همان گونه که 

تا این مرحله مارا یاری نموده اند در ادامه 

راه نیز حافظ این نام و آبروی تک تک ما 

باشند تا آیندگان نیز بهره مند از این 

جریان و حرکت بابرکت باشند .

حجت الاسلام جوادی بابیان حدیثی از 

امام رضا علیه السلام "که از ما نیست کسی 

که ایمانش را به خاطر دنیایش بفروشد و 

از ما نیست کسی که دینش را به دنیایش 

بفروشد " گفت: طبق فرمایش حضرت 

رعایت اعتدال و پرهیز از افراط وتفریط 

سیره سفارش شده ائمه معصومین )ع( 

است و بر مسلمانان واجب است در همه 

کارها جانب اعتدال را رعایت کنند که 

 این شرط موفقیت و عاقبت به خیری 

در هر کار است.

ایشان در خصوص تقویت روحیه ی دینی 

و مذهبی در بین همکاران تصریح کرد: 

توجه به نعمات و الطاف خداوندی و تذکر 

به سپاس گزاری این نعمات و مراقبت های 

درونی مانع از کج روی و انحراف خواهد 

مذهبی  و  دینی  روحیه  تقویت   شد. 

در بین همکاران سبب جلوگیری از تضییع 

حقوق مشتریان گران قدر و حتی انحرافات 

مالی خواهد شد. دین باکم کاری ، رشوه 

گرفتن و تضییع حقوق مردم مخالف است. 

لباس و چهره، تعیین کننده دین نیست 

شریح قاضی یا ابن ملجم دیندار نبودند 

بلکه ظاهر دینی داشتند. دینداری انجام 

واجبات و ترک محرمات است. در این 

خصوص بیشتر با همکاران کارکنید 

چراکه  توجه و تذکرهای کوچک ولی 

به موقع سبب پیشگیری از انحراف های 

بزرگ و قابل توجه خواهد شد.

 ایشان در ادامه بیان داشتند: در برهه 

کنونی برای رسیدن به استقلال باید با 

طاغوت های زمان جنگید و هزینه های 

مالی جانی و اقتصادی آن را به جان خرید 

چراکه ملت شریف و بزرگ ایران مانند 

بعضی از کشورهای مزدور و مطیع منطقه 

نیست که تابع تصمیمات کشورهای 

به ظاهر قدرتمند باشند بلکه این خود ما 

هستیم که برای اعتلای نام ایران عزیز و 

اسلامی مان با اتحاد و همبستگی تلاش 

و کوشش خواهیم کرد. 

مدیرعامل ضمن تاکید بر اصل شاورهم 

فی الامر تصریح کرد: باید روحیه مشورت 

در کارها بین اجزای یک مجموعه تقویت 

شود و بتوانیم یک نظام مشورتی را در بین 

ارکان موسسه نهادینه کنیم که حاصل 

این کار ارایه مطلوب خدمات به مشتریان 

عزیز خواهد بود.

 ایشان با اشاره به فرصت خاص سرمایه گذاری 

اعتماد ملل برای جذب سرمایه گذاران 

حقیقی و حقوقی گفت: با توجه به فرصت 

پیش آمده باید بتوانیم سهم خود را از 

بازار بیشتر کنیم و شرکت های جدیدی 

را با بازاریابی، ارایه خدمات مطلوب و 

آسان جذب کنیم، جذب شرکت ها باعث 

درآمدهای مشاع و غیر مشاع خواهد شد.

ایشان با تاکید به اصل جانشین پروری 

گفت: سازمان هایی محکوم به شکست 

هستند که برنامه ریزی لازم برای جانشین 

در هر پست و مقام نمی کنند لذا از تمام 

مسوولین واحدها درخواست دارم که 

تجربیات خود را به همه انتقال داده و به 

کارکنان تحت سرپرستی تفویض اختیار 

لازم را انجام داده تا بتوانند از تجربه 

یکدیگر برای ارایه خدمات مطلوب به 

ولی نعمتان خود، مشتریان عزیز اقدام 

نماییم.

 حجت الاسلام جوادی در راستای فرمایشات 

مقام معظم رهبری در خصوص حمایت از 

دولت در خصوص پیاده سازی طرح های 

اقتصادی گفت: همه در یک کشتی 

نشسته ایم و نمی توانیم جزیره ای عمل 

کنیم. پس تسهیلات را مانند گذشته 

در توسعه اقتصادی واحدهای تولیدی  

ایجاد اشتغال هدایت کنید که این امر 

باعث رونق تولید و افزایش توان اقتصادی 

مردم عزیز خواهد شد.

ایشان بابیان اینکه بسترهای لازم برای 

استفاده از بانکداری اینترنتی ایجادشده 

است گفت: موسسه سرمایه گذاری خوبی 

برای بهره برداری لازم از بانکداری اینترنتی 

انجام داده است لذا می طلبد همکاران 

این خدمات را به خوبی برای مشتریان 

عزیز بیان کنند تا آن ها به آسانی نسبت 

به انجام فعالیت های بانکی خود اقدام 

نمایند.

وی افزود :ما به عنوان یکی از بانک های 

نظام بانکی با عملکرد خوب خود می توانیم 

جریان ساز باشیم که این جریان سازی 

می تواند در اقتصاد کشور در حد خود 

موثر باشد و این عملکرد باعث خواهد 

شد نتیجه و ثمره ی آن را نیز موسسه 

حس کند.

مدیرعامل در پایان سخنان خود افزود: 

نتایج این جلسه را با برگزاری جلسات 

داخلی برای همکاران تبیین کنید تا 

همکاران از سیاست های تدوین شده 

مطلع شوند و بر اساس آن عمل نمایند.

در ادامه جلسه آقای محمدرضا مروجی 

قائم مقام موسسه نیز ضمن تبریک ولادت 

امام رضا علیه السلام به بیان چند نکته 

پرداختند که ازجمله آن ها بحث افزایش 

 اطلاعات بانکی همکاران در بانکداری 

و تحلیل صورت های مالی بود که همکاران 

در شعب حوزه ها و مناطق باید بتوانند 

صورت های مالی خود را تحلیل و ارزیابی 

کنند و نقاط ضعف و قوت خود را شناسایی 

کرده و در جهت اصلاح آن گام بردارند.

در ادامه این جلسه معاونین، روسای 

مناطق و حوزه ها نیز به بیان دیدگاه های 

خود پرداختند و در حاشیه همایش 

شرکت کنندگان از تعدادی از طرح های 

توسعه ای که با حمایت موسسه در حال 

اجرا بود بازدید به عمل آوردند.

مدیرعامل موسسه اعتباری ملل:

 حرکت بر محور عدالت شرط موفقیت است 

مهندس حمیدی، مدیرعامل گروه صنعتی فرش 

مشهد گفت که دلیل مهاجرت حدود ۲۵ میلیون 

روستایی به حاشیه شهرها ، کم آبی است که در سال 

آینده مشکلات بیشتری ایجاد می کند.

وی گفت:علت اصلی مهاجرت روستاییان به شهرها 

و ایجاد جمعیت های حاشیه نشین و مهاجر حدود 

۲۵ میلیون نفر)معادل ۲۸درصد کل کشور (کم آبی 

و بی آبی بوده است که به شدت ادامه دارد و طبق 

پیش بینی ها ظرف ۲۵ سال آینده تبدیل به بحران های 

وحشتناک می گیرد و بیکاری نبوده است. بی آبی 

بوده است.مهندس حمیدی افزود:بیکاری را با تغییر 

مبلغ دستمزد یا تغییر روش پرداخت دستمزد علاج 

نمی شود کرد،بلکه با ایجاد اشتغال فقط قابل معالجه 

و درمان است. مواظب باشید دنبال آدرس اشتباه 

نفرستندمان.

به ۱۷ مورد مهم اشاره کرده ام که توجه به آن ها حدود ۵ 

تا ۱۰ میلیون نفر اشتغال زایی دارد و مسلما هنگامی که 

ایجاد اشتغال زیاد شود به طور اتومات دستمزدها 

افزایش می یابد و بعضا مجبور می شوند از کشورهای 

فقیر کارگر وارد می کردند.

وی مهندس حمیدی در ادامه به این موارد اشاره کرد:

۱-آزادسازی دستمزد به اساس اصل عرضه و تقاضا 

در کل کشور .

۲-مبارزه جدی و مداوم با قاچاق با توجه به فتوای 

مقام معظم رهبری)مبارزه با قاچاقچی ها واجب 

شرعی است(.

3-کنترل خردمندانه واردات توسط کمیته متخصص،متعهد 

وطن پرست با توجه به رهنمود مقام رهبری)از واردات 

کالای مشابه به تولید داخل خودداری شود(.

4-کنترل و محدودسازی واردات چمدانی.

۵-گسترش صادرات تولیدات ملی با رفع موانع و 

تخصیص جوایز ارزشمند+تقبل۵۰درصد هزینه های 

شرکت در نمایشگاه های بین المللی توسط مرکز 

توسعه تعاون.

6-هدایت سرمایه گذاری ها جهت تولیدات مولد 

و اولویت دارد.

۷-تخصیص تسهیلات با نرخ 4درصد برای کلیه 

موارد تاسیس،توسعه،نوآوری واحدهای تولیدی.

۸-کنترل خردمندانه صادرات مواد اولیه و خام و نیمه 

ساخته توسط کمیته ای متخصص ،متعهد،وطن پرست 

با توجه به فرمایش مقام رهبری)صادرات مواد خام 

دامی است که اجانب برای ملت ایران گسترده اند(.

9-توزیع کردیت کارت خرید تولیدات ملی توسط 

بانک ها با تنظیم ضوابط لازمه.

۱۰-کاهش درصد تامین اجتماعی از ۲3 درصد 

به ۱۰درصد.

۱۱-تلاش برای بهبود تعاملات بین المللی بر اساس 

حفظ استقلال و حقوق ملی.

۱۲-درخواست از هموطنان عزیز ایرانی که برای 

حفظ ایران جنس خوب ایرانی بخرند.

۱3-افزایش کیفیت و قدرت رقابت پذیری تولیدات 

ملی با واردات مشابه خارجی.

۱4-بهینه سازی مصارف آب و انرژی جهت کاهش 

قیمت تمام شده محصولات ملی.

۱۵-رشد بهره وری با آموزش های لازم و تشویقات مناسب.

۱6-بازنگری شدید برنامه ها و سیاست های آموزشی 

کشور به جای تولید بیش از ۵ میلیون نفر لیسانس بیکار 

که صد درصد باعث خوشحالی استعمار می گردد.

۱۷-اجرای صحیح و کامل قانون بهبود محیط کسب وکار.

مهندس حمیدی مدیرعامل گروه صنعتی  فرش مشهد تشریح کرد

راهکارهای ایجاد 1۰میلیون شغل

  بانک

خبر

تکتم صابری مقدم تهرانی
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